
11. Meddelelser (2011-108303)
Økonomiudvalget (ØU) behandlede på deres møde tirsdag d. 8.5. et forslag om 
effektiviseringer på Økonomiforvaltningens område, herunder en generel besparelse på 1% på 
lokaludvalgsområdet. ØU besluttede imidlertid at forslaget om effektiviseringer på 
lokaludvalgsområdet skulle udgå af det samlede effektiviseringsforslag. Det betyder at 
lokaludvalgenes puljemidlerne ikke længere indgår i Økonomiforvaltningens 
effektiviseringsstrategi. Da forvaltningen fortsat skal finde effektiviseringer svarende til 1 % 
er der stadig mulighed for at lokaludvalgenes sekretariatsmidler, på lige fod med 
forvaltningens øvrige budgetter, kommer til at indgå som en del af de besparelser, der måtte 
blive gennemført. Referat af behandlingen af dagsordenpunktet kan ses her:
http://www.kk.dk/PolitikOgIndflydelse/Moedemateriale/Oekonomiudvalget/08-05-
2012/dc1d24e4-8c3b-494c-ae3e-4c4587b72a3d/f15b8436-2988-4b61-8346-
9dc6965aaa39.aspx

Forretningsudvalget har godkendt Lokaludvalgets afrapportering af 2. halvårs miljøopgaver, 
som er vedlagt dasordnen.

Ombygning af kryds ved Sluseholmen/Sjællandsbroen. Ekspropriation er godkendt på TMU-
møde d. 30.4.12. Projektet forventes færdigt okt. 2012.

Den planlagte tur med Teknik- og Miljøborgmester Ayfer Baykal d. 23. april blev aflyst. 
Bymiljøudvalget arbejder på at få en ny dato fastlagt, som formentlig bliver i efteråret. Ruten 
vil i store træk være den samme, men blot foregå i cykeltaxaer.

Seniorfestival afholdes i år tirsdag d. 12. juni kl. 10-15 på Karens Minde. Kgs. Enghave 
Lokaludvalg støtter arrangementet med puljemidler og merchandise samt deltager på dagen. 
Flere lokaludvalgsdeltagere er velkomne og kan henvende sig til Joan Bødker.

Høringer
Kgs. Enghave Lokaludvalg har modtaget høring om Regulering af cykeltaxaer, som er i 
høring frem til d. 21. maj 2012.  Bymiljøudvalget har behandlet høringen og har vurderet, at 
det ikke er relevant, at Lokaludvalget indgiver høringssvar.

Kgs. Enghave Lokaludvalg har modtaget høring om Handlingsplan for grøn mobilitet, som er 
i høring frem til d. 17. juni. Bymiljøudvalget kan først nå at behandle høringen på deres møde 
d. 7. juni og lave udkast høringssvar færdigt til lokaludvalgets møde d. 21. juni. Udvalget har 
derfor bedt om, at få udskudt fristen til d. 22. juni. Opnås der ikke en forlængelse af fristen, 
må høringssvaret indsendes med forbehold for efterfølgende godkendelse af Lokaludvalget. 
Eventuelle input til høringssvar kan sendes til udvalgssekretæren, som vil formidle videre til 
Bymiljøudvalget.

Kgs. Enghave Lokaludvalg har modtaget høring om Carlsberg II – tillæg 2, som er i høring 
frem til d. 18. juni. Bymiljøudvalget kan først nå at behandle høringen på deres møde d. 7. 
juni og lave udkast høringssvar færdigt til lokaludvalgets møde d. 21. juni. Udvalget har 
derfor bedt om, at få udskudt fristen til d. 22. juni. Opnås der ikke en forlængelse af fristen, 



må høringssvaret indsendes med forbehold for efterfølgende godkendelse af Lokaludvalget. 
Eventuelle input til høringssvar kan sendes til udvalgssekretæren, som vil formidle videre til 
Bymiljøudvalget.

bilag

Kongens Enghave Lokaludvalgs beslutning den 24.05.2012

Yderligere meddelelser

Tidsplanen for ombygningen af krydset Sjællandsbroen / Sluseholmen er forsinket, således at 
anlægsarbejderne nu først forventes endelig afsluttet i midten af oktober 2012. Forsinkelsen skyldes, 
at der skal etableres et såkaldt bus - gating system på Sjællandsbroen. Projektet er en del af en samlet 
indsats for at forbedre fremkommeligheden for busserne i byen. Formålet med gating systemet er, at 
busserne skal ledes ud i yderbanen, der bliver ny busbane, mens den øvrige trafik på Sjællandsbroen 
holder for rødt. Det sker ved at trække stoplinjen på Sjællandsbroen ved Sluseholmen tilbage til det 
nye busstoppested ca. 50 meter øst for Sluseholmen, og sætte et nyt signalsystem her. Hermed 
undgår bussen at skulle kante sig gennem den øvrige trafik inden venstresvinget ved Borgmester 
Christiansens Gade. Den nuværende busbane nedlæges og skal for fremtiden benyttes af den 
almindelige trafik. Da gating systemet fordrer opsætning af nye signaler, vil det være 
uhensigtsmæssigt og spild af midler at etablere nye signaler i krydset for at fjerne en del af dem et par 
måneder efter de er sat op.

Lokaludvalget har mulighed for at komme med kommentarer til forvaltningernes forslag til projekter 
under handlingsplan for Sydhavn senest d. 22.6., som skal prioriteres under budget 2013. 
Bymiljøudvalget behandler det på deres kommende møde og modtager gerne input fra resten af 
Lokaludvalget.

Frank Jensen kommer til Sankt Hans på Karens Minde

Dorthe orienterede om status på Valby Idrætspark: Der arbejdes stadig med udviklingen af Valby 
Idrætspark. Økonomiudvalget har netop godkendt en strategi for idrætsparken. Den skal nu videre til 
Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og Miljøudvalget. Strategien vil danne grundlag for en 
startredegørelse og lokalplan. En gruppe med idrætsforeninger, DBU København, KIES og Valby 
Lokaludvalg arbejder med input til både dette og en løsning på Club Danmark Hallen. Formanden for 
Valby Lokaludvalg og Dorthe sidder med i denne gruppe. 




